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Göteborg Energis återrapportering av 
uppdrag i handlingsplan 2018 gällande 
bredbandsverksamheten 

Förslag till beslut 
I styrelsen för Göteborgs Stadshus AB: 

Styrelsen antecknar återrapportering från Göteborg Energi AB rörande 

bredbandsverksamheten  

Sammanfattning 
Vid ägardialogen den 11 juni 2018 informerade styrelsen i Göteborg Energi AB om 

utmaningar för verksamheten förenat med stadsutvecklingen och utbyggnaden av 

infrastruktur, inklusive infrastruktur för information.  

Efter genomförd ägardialog fick styrelsen i Göteborg Energi, genom en aktivitet i 

handlingsplanen, i uppdrag att i skriftlig rapport beskriva hur styrelsen utformat 

aktiviteter, inriktning och strategier mot bakgrund av bredbandsstrategi och 

kommunfullmäktiges beslut rörande placering och dritsformer Gothnet AB. Vilka 

inriktningar har valts och vilka konsekvenser kan antas?  

Göteborg Energis styrelse beslutade 14 mars 2019 om återrapportering i ärendet. 

I den avgivna återrapporteringen kvitterar bolaget ägarutredningens inriktningar. 

Ekonomiska konsekvenser 
Beslut om att anteckna återrapporteringen i enlighet med detta ärende bedöms inte 

medföra några ekonomiska konsekvenser. 

Olika perspektiv 
Beslut om att anteckna återrapporteringen i enlighet med detta ärende bedöms inte 

medföra konsekvenser ur barnperspektivet, mångfaldsperspektivet, 

jämställdhetsperspektivet, miljöperspektivet eller omvärldsperspektivet. 

Göteborgs Stadshus AB 

 
  

  

Beslutsunderlag K 

Styrelsen 2019-05-06 

Diarienummer 0050/18 

 

Mats Boogh, bolagsansvarig 

Telefon: 031 – 368 54 55 

E-post: mats.boogh@gshab.goteborg.se  
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Bilaga 
1. Utdrag ur styrelseprotokoll Göteborg Energi AB 2019-03-14 samt 

Rapport Bredbandsverksamheten 

 

Expedieras 
1. Göteborg Energi AB 

2. Göteborg Energi Gothnet AB  
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Ärendet  
Vid ägardialogen den 11 juni 2018 informerade styrelsen i Göteborg Energi AB om 

utmaningar för verksamheten förenat med stadsutvecklingen och utbyggnaden av 

infrastruktur, inklusive infrastruktur för information.  

Efter genomförd ägardialog fick styrelsen i Göteborg Energi, genom en aktivitet i 

handlingsplanen, i uppdrag att i skriftlig rapport beskriva hur styrelsen utformat 

aktiviteter, inriktning och strategier mot bakgrund av bredbandsstrategi och 

kommunfullmäktiges beslut rörande placering och dritsformer Gothnet AB. Vilka 

inriktningar har valts och vilka konsekvenser kan antas?  

Styrelsen i Göteborg Energi beslutade 14 mars 2019 om återrapportering i ärendet och 

rapport från Göteborg Energi utgör bilaga till denna handling. Ärendet utgör också 

underlag i framtagandet av ett reviderat ägardirektiv för Göteborg Energi Gothnet AB där 

ärendet är en del i samrådet mellan bolaget, Stadshus och stadsledningskontoret i 

framtagandet av förslag till reviderat ägardirektiv. Av tjänstemannadialogen har framgått 

att bolaget önskat dialog i syfte att konkretisera innebörden av utredningen Redovisning 

av uppdrag rörande placering och dritsformer Gothnet AB. 

Beskrivning av ärendet 
Kommunfullmäktige har sedan bolagsöversynen tagit beslut om Göteborg Energi Gothnet 

AB:s placering och driftsform med beslut i februari 2016 samt att bredbandsstrategi för 

Göteborgs Stad beslutats i oktober 2016. Kommunfullmäktiges beslut avseende Göteborg 

Energi Gothnet AB:s placering och driftsform redovisar bland annat vilken roll och 

inriktning bolaget bör ha ur Göteborgs Stads perspektiv samt att utredningen redogör för 

den samhällsnytta som ägaren ser att bolaget kan bidra till. 

I samband med beslut om Göteborg Energi Gothnet AB:s placering och driftsform fick 

Kommunstyrelsen i uppdrag att i samarbete med Göteborgs Stadshus AB ta fram ett 

ägardirektiv som tydliggör Göteborg Energi Gothnet AB:s roll utifrån det kommunala 

ändamålet och den samhällsnytta som ägaren vill att bolaget ska leverera. 

Av bolagets befintliga ägardirektiv vilket beslutades i juni 2016 framgår att det 

kommunala ändamålet är att integrera och utveckla en säker och effektiv infrastruktur för 

kommunikation inom en hållbar Göteborgsregion, att säkerställa kommunens medborgare 

och näringsliv säkra leveranser, samt att kunna möjliggöra olika marknadsaktörer tillträde 

till det lokala nätet. Av tjänstemannadialogen i ärendet har framförts att bolaget önskat 

dialog i syfte att konkretisera innebörden av ”ägarutredningen” för bolagets del samt att 

bolaget ges möjlighet att belysa konsekvenser vid revideringen av ägardirektiv. 

I den avgivna återrapporteringen kvitterar bolaget ägarutredningens inriktningar enligt 

följande: 

• Omformulering, differentiering av avkastningskrav i syfte att möjliggöra 

investeringar som riskerar att trängas bort med nuvarande styrning. 

• Fortsatta investeringar i utbyggnad av fiber för att behålla nätandel på ca 

30 %. Med denna andel bedömer bolaget att konkurrens kan upprätthållas 

på den aktuella marknaden. 

• Fortsatt utreda om fler administrativa funktioner kan 

outsourcas/samordnas med Göteborg Energi AB. 
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• Stadens fiberinnehav och kanalisation (tomrör) konsolideras i Göteborg 

Energi Gothnet AB. Viss framdrift har skett vad gäller konsolidering av 

stadens fibernät. I nuläget har inga aktiviteter vidtagits i syfte att 

konsolidera och effektivisera kanalisation (tomrör). 

• Fortsatt underlätta för att fysiskt separera utrustning m m så att 

verksamheten kan bedrivas utan onödigt stora beroenden med övrig 

verksamhet inom koncernen. 

 
I återrapportering lyfts säkerhetsaspekter förenade med vikten av att äga/ha rådighet över 

stadsnäten. Stockholm och Malmö med sitt dominerande ägande och nyttjande av 

stadsnäten i nuläget en annan utgångspunkt i en krissituation. I återrapporteringen framför 

Göteborg Energi vikten av att ur säkerhetsperspektiv äga och nyttja det egna nätet. Enligt 

återrapporteringen från bolaget har den senaste kommunupphandlingen av 

överföringstjänster ej ställt krav på att övervakning av kommunikationsnät ska finnas i 

Sverige och att personal ska vara säkerhetsklassad. Tele2 Sverige AB vann 

kommunupphandlingen och levererar kommunikationstjänster till Staden från och med 

2023. Detta gör man, enligt återrapporteringen, primärt genom att hyra fiberinfrastruktur 

från Telia. Huruvida Göteborg Energi Gothnet AB kommer att erbjudas bli 

underleverantör till Tele2 gällande de områden där endast Gothnet har fiber är för 

närvarande oklart. 
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Bedömning av Stadshus vd 
Återrapporteringen utgör ett underlag i den fortsatta dialogen med Göteborg Energi. De 

områden som återrapporteringen omfattar bedöms som viktiga att omhänderta i Göteborg 

Energi ägarstyrning/ägardialoger med Göteborg Energi Gothnet AB i syfte att säkerställa 

implementering och framdrift inom områden som utredningen rörande Gothnets placering 

och driftsformer lyfter som nytta för Göteborgs Stad.  

Stefan Söderlund 

Vd, Göteborgs Stadshus AB 
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